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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Figyelembe veszik-e a sóskúti Andrada-beruházással 
kapcsolatban a helyi lakosok akaratát?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A kormány erőletetett és átgondolatlan akkumulátor iparági fejlesztésének következő áldozata ismét
az  a  Sóskút  lenne,  ahol  már  eleve  folyamatban  van  egy  akkumulátoriparági  beruházás.  Az  is
egyértelmű, hogy ország ökológiai korlátait a vegyipar jelenlegi kapacitása is meghaladja. Ezzel
valószínűleg  Önök  is  tisztában  vannak,  és  ezért  nem  készült  el,  nem  elérhető  nyilvánosan  az
Akkumulátor Iparági Stratégiához kapcsolódó stratégiai környezeti vizsgálat.

 

Az sem meglepő számunkra,  hogy Andrada Sóskútra  tervezett  akkumulátor-feldolgozó gyárával
kapcsoltban a kormány szokásához híven nem történt meg a lakosság és az érintett  települések
vezetőinek részletes és megnyugtató tájékoztatása, így teljesen jogos a lakosok félelme, hogy az új
gyár esetleg környezeti kockázatot jelent, vagy épp ingatlanjaik értékének csökkenéséhez vezet. Az
LMP – Magyarország Zöld Pártja ezért alternatív közmeghallgatást szervezett, ahol összegyűjtötte a
lakosság részéről felmerülő kérdéseket.

 

Ezért kérem miniszter urat, hogy a következő kérdésekre válaszoljon:

• Amennyiben az érintett települések lakosai nem támogatják a beruházás –helyi 
népszavazáson vagy más módon kinyilvánítják e véleményüket -, elállnak a beruházástól 
vagy a gödi Samsung beruházáshoz hasonlóan kiemelt kormányzati beruházássá 
nyilvánítják, esetleg megvonják a településtől a beruházásból származó iparűzési adót?

• Milyen módon terveznék kárpótolni az érintett lakosokat, ha az ingatlanjaik értéke a 



beruházás miatt csökken?
• Korábban Sóskút polgármestere kijelentette, hogy a település nem fogad 

szennyezésveszéllyel járó beruházásokat. Ön szerint ez hogyan egyeztethető össze az 
akkumulátor-feldolgozó üzem létesítésével, mikor eddigi tapasztalataink szerint épp az 
akku-hulladék feldolgozók okozták a legtöbb környezeti szennyezést Bátonyterenyétől 
Szigetszentmiklósig?

 

Válaszát köszönöm!

Keresztes László Lóránt
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